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W Y W I A D   M I E S I Ą C A

ZAKOCHAĆ się
w... PAPIERZE

Czytaj
na str. 3

rozmowa z Moniką GOLIŃSKĄ z Gorzyc Małych– artystką 
i twórczynią różnorodnych rękodzieł głównie z papieru

Tak naprawdę miłość do papieru zaczęła się już w dzieciństwie. Mo-
imi ulubionymi zabawkami były nożyczki, stare gazety, k o l o ro w y 
papier i klej.

Na terenie budowy prowadzonej przez Konsorcjum złożone z  kilku bardzo wy-
specjalizowanych firm (Artem S.A Lider – część elektryczna, JT S.A. - część technolo-
giczna, PROJPRZEM Sp. z.o.o – część budowlana, PJP Makrum – obsługa finansowa), 
odbyło się spotkanie z udziałem włodarza Ziemi Odolanowskiej, burmistrza Mariana 
Janickiego. GAZ-SYSTEM reprezentowali rzecznik prasowy 

Przedstawiciele Konsorcjum poinformowali o całym projekcie Baltic Pipe, a przede 
wszystkim  aktualnym stanie prac 
przy rozbudowie tłoczni. Podkre-
ślono, że wszystkie roboty prowa-
dzone są zgodnie z wcześniej opra-
cowanym harmonogramem, zaś ich 
bezpieczeństwo jest jednym z głów-
nych priorytetów całego wielkiego 
przedsięwzięcia.

Będą TŁOCZYĆ 
na...  potęgę

RAPORT Z ROZBUDOWY TŁOCZNI GAZU GAZ-SYSTEM W ODOLANOWIE

Mieszkańcy  miasta i gminy z zaciekawieniem obserwują prace zwią-
zane z rozbudową Tłoczni Gazu Odolanów, która związana jest bez-
pośrednio z realizacją programu Baltic Pipe.

Teren – 15,6 ha 
Długość rur – 6 km 
Ilość betonu -  6.600 m sześćiennych
Długość kabli  - 265 km

BUDOWA  TŁOCZNI W LICZBACH

Od prawej burmistrz Gminy i Miasta Odolanów Marian Janicki, rzecznik prasowy GAZ-
-SYSTEM Iwona Dominiak i  kierownik Terenowego Oddziału Eksploatacji Sławomir Usarek.

czytaj na str. 7

        Konferencja i wystawa w Odolanowie
czytaj na str. 7

        Konferencja i wystawa w Odolanowie

                                                ODOLANÓW# SZCZEPIMY SIĘ
szczegóły na str. 4

COVID-19
CORONAVIRUS

P i e r w s z y t u r n u s 
p ó ł ko l o n i i  z a  n a m i !

czytaj na str. 10

W i e l k i e  ś w i ę t o 
s p o r t u

czytaj na str. 11

N ow y c h o d n i k
w G o r z yc a c h  M a ł yc h

czytaj na str. 10
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PODZIĘKOWANIE
Kapłanowi, władzom samorządowym Gminy i Miasta Odolanów, współpracow-
nikom z firmy ,,Wiertelak”,  kierownictwu jednostek organizacyjnych UGiM,  

Przyjaciołom, Delegacjom, Sąsiadom oraz wszystkim, którzy w bolesnych 
chwilach dzielili z nami smutek i żal,  okazali wiele serca, duchowego wsparcia, 
współczucia i życzliwości oraz wzięli liczny udział w tak uroczystym pożegnaniu

Śp. Zdzisława
WIERTELAKA

dziękujemy za obecność,  słowa wsparcia,  modlitwę,
pamięć oraz liczne intencje mszalne

składa Rodzina

PODZIĘKOWANIE
Kapłanom, Przyjaciołom, Delegacjom oraz wszystkim, którzy brali udział

w tak  smutnej uroczystości pogrzebowej kochanego męża, ojca, syna i brata 

Śp. Wiesława
 POŚLEDNIKA

za modlitwę i wszelkie życzliwe słowa.
Wasza obecność była wielkim duchowym wsparciem dla najbliższej rodziny.

Dziękujemy serdecznie za udział w uroczystości pogrzebowej oraz zamówione 
intencje mszalne

Żona, Dzieci i Rodzice

Z głębokim smutkiem i żalem przyjęliśmy wiadomość o śmierci 

Śp. Zdzisława
WIERTELAKA

męża sekretarz Urzędu Gminy i Miasta w Odolanowie, miejscowego przedsię-
biorcy, człowieka niosącego pomocną dłoń przy organizacji wielu imprez kultu-
ralnych i sportowych, zawsze życzliwego i uśmiechniętego.

Wyrazy głębokiego współczucia składają najbliższym, w imieniu wszystkich 
pracowników Urzędu GiM Odolanów, radnych i pracowników jednostek podle-
głych urzędowi.    
Zastępca Burmistrza Przewodniczący Rady GiM Burmistrz GiM Odolanów
 (-) Jan Prokop  (-) Janusz Szustkiewicz (-) Marian Janicki

Wyrazy głębokiego żalu i współczucia sekretarz Urzędu Gminy
i Miasta Odolanów Krystynie Wiertelak po śmierci męża 

Śp. Zdzisława
WIERTELAKA

składają wydawca ,,Dzwonka Odolanowskiego”
- Odolanowski Dom Kultury oraz zespół redakcyjny miesięcznika. Mieliśmy 

zaszczyt przez wiele lat współpracować z Śp. Zdzisławem Wiertelakiem, który był 
dobrodziejem dla wielu imprez i przedsięwzięć przez nas organizowanych. 

   Wyrazy głębokiego współczucia składają najbliższym    
 Redaktor Naczelny Dyrektor ODK 
 (-) Piotr Młoczyński  (-) Janusz Lizurej

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość o nagłej śmierci 

Śp. dr hab. inż. Krystiana
LEONARDA CHRZAN

wykładowcy Politechniki Wrocławskiej, 
współpracownika redakcji ,,Dzwonka Odolanowskiego”

   Cześć Jego Pamięci!   
 Redaktor Naczelny Dyrektor ODK 
 (-) Piotr Młoczyński  (-) Janusz Lizurej

MARII STYLE
STOŁY I KRZESŁA

Boników ul. Długa 11
tel. 605 562 501, 693 483 124

WYDAWCA: Odolanowski Dom Kultury (dyr. Janusz LIZUREJ), ul. Bartosza 7, 63-430 Odolanów, tel. (62) 733-13-08

REDAKTOR NACZELNY: PIOTR  MŁOCZYŃSKI

ZESPÓŁ REDAKCYJNY: Wojciech KUBIAK, Bogusław CEBULSKI (stały felietonista), Katarzyna MACIEJEWICZ, 

Grzegorz SZUBERT, Henryk WŁODAREK. 

KONCEPCJA: WYDAWNICTWO VERA, skład i łamanie: Dariusz FURMANEK

DRUK: Agora S.A.

Materiałów nie zamówionych nie zwracamy. Zastrzegamy sobie prawo do redagowania i  skracania 

nadesłanych tekstów.

Nie odpowiadamy za treść zamieszczanych reklam i ogłoszeń. redakcjadzwonek@wp.pl

V NOCNY TURNIEJ
PIŁKI NOŻNEJ 

O PUCHAR ANIMATORÓW ORLIKA

14.08.2021 godzina 20:00
MIEJSCE: Orlik w Tarchałach Wielkich

W turnieju mogą uczestniczyć zespoły składające się z mieszkańców 
Gminy i Miasta Odolanów. Drużyna liczy 6-12 osób(w meczu uczestniczy 5 

zawodników+bramkarz), wiek minimum 18 lat , zgłoszenie zespołów
do 08.08.2021 na adres e-mail lub telefonicznie.

Spotkanie organizacyjne po zgłoszeniu zespołu dn.09.08.2021 
godz.20.00 na Orliku w Tarchałach Wielkich

(obecność przedstawiciela zespołu obowiązkowa)
Krzysztof Wewiór 504949817, e-mail: wewior65@interia.pl

ZAPRASZAMY WSZYSTKIE CHĘTNE ZESPOŁY !!!

XXXVII Warsztaty Naukowe Lato z Helem

„Fizyka wokół nas”
odbyły się online w dniach 28 czerwca - 9 lipca 2021 

wykłady pozostają na kanale                  Nauka 5.0
Organizatorzy, pracownicy Instytut Fizyki Molekularnej PAN w Poznaniu Zakładu Fizyki Niskich 

Temperatur w Odolanowie, dziękują wszystkim, dzięki którym te Warsztaty mogły się odbyć. 

Wykładowcom z całej Polski, którzy stanęli na wysokości zadania, aby w prosty sposób
przekazać wiedzę o trudnych zjawiskach i mamy nadzieję, że pobudzili wyobraźnię

i chęć zgłębiania przedstawionych tematów. 
Dziękujemy Sponsorom Gaz- Systemowi S.A., Polskiej Akademii Nauk

Polskiemu Górnictwu Naftowemu i Gazownictwu S.A. 

Dziękujemy Tym, którzy obieli Patronat nad Warsztatami: Burmistrzowi Gminy i Miasta Odolanów,
Polskiemu Towarzystwu Fizycznemu Oddział w Poznaniu i firmie Euro-Hel.

Dziękujemy mediom, które przekazywały informację o Warsztatach TVP3 Poznań, itv24Odolanów, 
Dzwonkowi Odolanowskiemu, Naszym Stronom Ostrzeszowskim i wszystkim osobom,

które to wydarzenie promowały.

Dziękujemy uczestnikom online, którzy dwa tygodnie uczestniczyli w wykładach,
zadawali Wykładowcom pytania, dzięki temu mieliśmy namiastkę Warsztatów Naukowych Lata

z Helem w realu, gdzie kontakt z naukowcami jest podstawowym założeniem organizatorów
i pomysłodawcy Warsztatów Profesora Jana Stankowskiego. Mamy nadzieję, że przyszłoroczne 

XXXVIII Warsztaty Naukowe Lato z Helem odbędą się na przełomie czerwca i lipca w Odolanowie
z uczestnikami uczniami i studentami z całej Polski

i oprócz wykładów uczestnicy będą wykonywali samodzielnie prace naukowe i będą poznawali 
piękno fizyki. 

Do zobaczenie w przyszłym roku.
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- Moja największa pasja to…?
- Głównie zajmuję się two-

rzeniem kartek okoliczno-
ściowych i  exploding boxów. 
Oprócz tego w mojej pracowni 
powstają również różnego ro-
dzaju zaproszenia, albumy, no-
tesy, papierowe torty, zakładki 
do książek itp.

- Skąd wzięło się zamiłowa-
nie do prac z papieru? Jak to się 
zaczęło?

- Tak naprawdę miłość do 
papieru zaczęła się już w dzie-
ciństwie. Moimi ulubionymi 

zabawkami były nożyczki, stare 
gazety, kolorowy papier i  klej. 
Mogłam godzinami wycinać 
i  tworzyć. Czasem powstawały 
kartki a  czasem notesiki z  ob-
razkami (teraz można by je na-
zwać małymi artjournalami). 
Ta miłość do papieru trwa do 
dziś.

- W  jaki sposób powstają 
takie albumy? Skąd pomysł na 
grafikę, wygląd?

- Zazwyczaj pomysły na 
kartki i albumy powstają w mo-
jej głowie. Czasem szukam 
inspiracji w  Internecie. Jeśli 
chodzi o  sam etap tworzenia 
kartki, to wszystko zależy od 
tego, dla kogo ma być, na jaką 
okazję, w jakiej kolorystyce, czy 
ma być z  jakimś konkretnym 
motywem itd. Najpierw staram 
się stworzyć kartkę w wyobraź-
ni, a  później przenoszę to na 
papier. Tak samo wygląda z al-
bumami i innymi pracami.

- Co w  tworzeniu tych rę-
kodzieł sprawia największą 
radość?

-   Nie ma chyba jednej kon-
kretnej rzeczy, która sprawia 
mi największą radość. Każdy 
etap powstawania pracy jest 
inny i  każdy jest przyjemny. 
Chociaż gdyby się dłużej zasta-

nowić to chyba 
najbardziej cie-
szy mnie efekt 
końcowy i  ra-
dość osoby ob-
darowanej.

- Plany na najbliższą przy-
szłość? Jakieś artystyczne ma-
rzenia?

- Jeszcze do niedawna 
moim największym marze-
niem było posiadanie swojej 
pracowni. Miejsca, w  którym 
mogłabym pomieścić wszyst-
kie swoje „przydasie” i  two-
rzyć kiedy tylko będę mia-
ła czas i  ochotę. Od ponad 
dwóch lat mam takie miejsce, 
więc moje marzenie już się 
spełniło.

- Może poszerzenie działal-
ności o  inną formę artystycz-
ną?

-  Interesuje mnie szero-
ko pojęte ręko-
dzieło, oprócz 
prac z  papieru 
również haft 
k r z y ż y k o w y 
czy makrama. 
Przez pewien 
czas zajmowa-
łam się również 
tworzeniem bi-
żuterii z  kora-
lików i  szyciem 
materiałowych 
k r ó l i c z k ó w . 
Niestety mam 
tylko dwie ręce, 
a  doba ma tylko 

24 godziny i  nie bardzo mam 
czas na realizację wszystkich 
zainteresowań.

- Jeśli nie tworzę, to… co ro-
bię w wolnym czasie?

-  Szczerze mówiąc ostat-
nio mam bardzo mało wolnego 
czasu, ale jeśli już uda mi się 
wygospodarować kilka wol-
nych chwil tylko dla siebie, to 
siadam w  pracowni i  tworzę. 
Bo to sprawia mi największą 
przyjemność.

- Dziękuję bardzo za roz-
mowę.

Rozmawiała:
Katarzyna MACIEJEWICZ

rozmowa z Moniką GOLIŃSKĄ z Gorzyc Małych– artystką i twórczynią różno-
rodnych rękodzieł głównie z papieru

„Mam 29 lat. Na co dzień jestem mamą na pełen etat 12-letniej Micha-
liny i 5-miesięcznej Liliany. Interesuje mnie szeroko pojęte rękodzieło, 
jednak w cardmakingu i scrapbookingu czuję się najlepiej. Odkąd pa-
miętam lubiłam zapach papieru i to właśnie z niego w wolnych chwi-
lach powstają moje prace…”

najbardziej cie-
szy mnie efekt 
końcowy i  ra-
dość osoby ob-
darowanej.

spełniło.

- Może poszerzenie działal-
ności o  inną formę artystycz-
ną?

-  Interesuje mnie szero-

ZAKOCHAĆ się
w... PAPIERZE
ZAKOCHAĆ się
w... PAPIERZE

- Tak naprawdę miłość do 
papieru zaczęła się już w dzie-
ciństwie. Moimi ulubionymi 
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Czas wydarzeń

Marzena Jura i Paweł Panek
w  obecności burmistrza Gminy 
i  Miasta Odolanów Mariana Ja-
nickiego i  redaktora naczelnego 
,,Dzwonka Odolanowskiego” 
Piotra Młoczyńskiego, podzielili 
się swoimi uwagami na temat 
naszego miesięcznika, w  który 
zaopatrują się na początku każ-
dego miesiąca w swoich sklepach 
spożywczych.

Jednakże najważniejszym 
z powodów ich wizyty było ode-
branie nagród ( drobny sprzęt 
AGD, między innymi nowo-

czesny młynek, maszynka 
elektryczna i  czajnik), ufundo-
wanych przez firmy Kortrans
i  SH HYBSZ oraz upominków 
od Urzędu Gminy i  Miasta, za 
prawidłowe rozwiązanie wielkiej 
krzyżówki. Serdecznie gratuluje-
my!  (p)

W  sali wiejskiej w  Raczy-
cach już po raz trzeci odbyła 
się akcja poboru krwi. Pomi-
mo trwających wakacji, wzięło 
w  niej udział 36 osób , z  któ-
rych 34 osoby oddały krew. 

Łącznie zebrano ponad 15 li-
trów tego bezcennego płynu 
ratującego zdrowie i  życie.
Akcję zorganizowała jednost-
ka OSP Raczyce i  KHDK przy 
Urzędzie Gminy i Miasta Odo-
lanów.  (w)

W siedzibie Miejsko Gmin-
nego Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w  Odolanowie odbyła się 
wyjątkowa uroczystość. Pani 
Krystyna Czerwińska - pra-
cownik socjalny po 45 latach 
pracy odeszła na emeryturę. 
Trzeba przyznać, że było to bar-
dzo wzruszające wydarzenie, 
w  którym wzięli udział przyja-
ciele z pracy, którzy przez wiele 
lat towarzyszyli świeżo upie-
czonej emerytce w  codzien-
nych obowiązkach, Dyrektor 

MGOPS Paweł Małuszek, który 
złożył na jej ręce ogromny bu-
kiet czerwonych róż. 

Nie zabrakło gratulacji 
i  życzeń od władz samorzą-
dowych. Za sumienne wyko-
nywanie obowiązków służbo-
wych dziękowali: burmistrz 
Gminy i  Miasta Odolanów 
Marian Janicki oraz sekretarz 
Krystyna Wiertelak. Dalsza 
część spotkania przebiegła 
w serdecznej atmosferze przy 
kawie i cieście.

Tradycyjnie w pięknej sie-
dzibie Gminno-Miejskiego 
Centrum Pomocy Wiara-Na-
dzieja-Miłość w  Odolanowie 
pożegnanie dwóch pracow-
nic przechodzących na za-
służoną emeryturę, miało 
bardzo uroczysty charakter. 
Współpracownicy przygoto-
wali wspaniałą scenografię, 
zaś na Annę Szubert (39 lat 
staż pracy, w Centrum – 5 lat, 
5 miesięcy i  28 dni w  dziale 
administracji i obsługi i Iwo-
nę Zając (straż pracy 27 lat, 
w Centrum 21 lat, 2 miesiące, 
27 dni w dziale administracji 
i  obsługi), czekały dwa wy-
ściełane suknem fotele. Kie-
dy dyrektor placówki Woj-
ciech Słodkiewicz dziękował 
paniom za zaangażowanie, 

życzliwość i nienaganną pra-
cę, polały się łzy wzruszenia. 
Były bukiety kwiatów, całusy 
i wspomnienia.

Burmistrz GiM Odolanów 
Marian Janicki i sekretarz Kry-
styna Wiertelak dołączając się 
do życzeń, przede wszystkim 
zdrowia i spełnienia najskryt-
szych ,,emeryckich marzeń” , 
byli przekonani, że obie panie 
z sentymentem będą wspomi-
nać pracę w  Centrum, które 
zawsze niesie pomoc najbar-
dziej potrzebującym. 

Oczywiście nie mogło 
zabraknąć podziękowań od 
koleżanek i  kolegów, którzy 
przygotowali wspaniałe upo-
minki. Smak tortu z restaura-
cji ,,Nadbaryczna” także pozo-
stanie w pamięci!   (pim)

Odebrali nagrody za 
krzyżówkę

Akcja w Raczycach

WIELKI BUKIET RÓŻ

POLAŁY SIĘ ŁZY... WZRUSZENIA

Od lewej: redaktor naczelny Piotr Młoczyński, Paweł Panek, Marzena Jura
i burmistrz Marian Janicki.

Podczas spotkania w sali Odolanow-
skiego Domu Kultury.

CZAS NA ZASŁUŻONĄ EMERYTURĘ

W  Odolanowskim Domu 
Kultury odbyło spotkanie z soł-
tysami gminy i  miasta Odola-
nów. Poruszono na nim proble-
matykę funduszu sołeckiego na 
2022 rok, oraz przedstawiono 
zasady funkcjonowania i  wy-
najmu sal wiejskich. Pracownik 
Urzędu GiM Odolanów Michał 
Hołysz omówił również zada-
nia zrealizowane w  ramach 
funduszu w roku 2020.

Na spotkaniu obok sołty-
sów obecni byli przedstawiciele 
władz samorządowych: bur-
mistrz Marian Janicki, zastępcy 
burmistrza Jan Prokop, skarb-
nik Beata Gościniak i  zastępcy 
skarbnika Marta Kosnowicz. 
Przewodniczący Rady GiM 
Odolanów Janusz Szustkiewicz 
został w czasie rozpoczęcia ob-
rad przedstawiony jako nowy 
sołtys wsi Huta.

Było to pierwsze spotkanie 
z sołtysami po przerwie spowo-
dowanej pandemią.  (mw)

Ci, którzy tamtędy prze-
chodzą lub przejeżdżają natra-
fiają na chwilowe utrudnienia, 
ale przebudowa ul. Franciszka 
Sójki to kolejna z dużych inwe-
stycji drogowych jakie prowa-
dzone są w tym roku na terenie 
Gminy i Miasta Odolanów.

Zakład Usług Komunalnych 
w  Odolanowie jest w  trakcie 
montażu sieci wodociągowej, 
natomiast firma Gembiak – 
Mikstacki prowadzi prace w za-
kresie wykonania kanalizacji 
burzowej, wraz z  montażem 
nowych krawężników. Pozo-
stałe prace, które zostaną wy-
konane w  związku z  inwesty-
cją to m.in.: wykonanie nowej 
konstrukcji jezdni bitumicznej 
szer. 5,5m, dł. 0,456 km, wyko-
nanie chodników, zjazdów do 
posesji, pasa postojowego, cią-
gu pieszo-rowerowego z  kost-
ki brukowej, płyt betonowych 
i kostki granitowej.  (w)

Sołtysi z funduszem

Ulica Fr. Sójki się zmienia
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Miejscem zakwaterowania 
był dom wypoczynkowy „Doru-
la” w miejscowości Małe Ciche. 
W podróży do miejsca zakwate-
rowania zwiedzili Sanktuarium 
M.B. Szkaplerznej przy Klaszto-
rze Karmelitów Bosych w Czer-
nej. Nazajutrz zwiedzili Zakopa-
ne i  wyciągiem wjechali na szczyt 
Gubałówki. Z kolei podczas 
trzeciego dnia pobytu z prze-
wodnikiem udali się w kierunku 
Doliny Kościeliskiej spacerując 
do schroniska Ornak a w dro-
dze powrotnej zwiedzili Sanktu-
arium Matki Boskiej Fatimskiej 
na Krzeptówkach. Kolejny dzień 
upłynął w okolicach Nidzicy i 
Czorsztyna gdzie między inny-
mi zwiedzono zamek w Nidzicy, 
zaporę w  Czorsztynie a wielką  
atrakcją był prawie godzinny 
przejazd statkiem po Jeziorze 
Czorsztyńskim. Wieczorem tego 
dnia w miejscu zakwaterowania 
gościła góralska kapela przy któ-
rej bawili się uczestnicy wyjazdu. 
W przedostatnim dniu pobytu 
prawie trzydziestoosobowa gru-
pa skorzystała z wypoczynku ką-
piąc się w basenach termalnych 
w Bukowinie Tatrzańskiej. W 
drodze powrotnej do Odolanowa 
zatrzymano się w Wadowicach, 
gdzie miedzy innymi zwiedzo-

no miejscowy kościół oraz Dom 
Jana Pawła II.

Prze cały czas pobytu towa-
rzyszyła miła atmosfera oraz 
słoneczna pogoda. W miesiącu 
wrześniu ponad 80 osobowa gru-
pa odolanowskich seniorów uda 
się na wypoczynek do miejsco-
wości Łeba. Organizatorzy dzię-
kują Staroście Ostrowskiemu 
oraz Burmistrzowi Odolanowa 
za pomoc finansową w organi-
zacji wypoczynku.  Najbliższym 
wydarzeniem w odolanowskim 
kole emerytów będzie spotkanie 
pn.”Lato z Seniorem”które odbę-
dzie się 31 lipca br. na „Wesołym 
Podwórku”przy Odolanowskim 
Domu Kultury.  (w) 

Uczestnicy wycieczki zwie-
dzili przepiękny pałac wybu-
dowany w  XIX-wiecznym par-
ku, założonym przez Izabellę 
i  Jana Działyńskich. Zwiedza-
nie zabytków, to prawdziwa 
przyjemność. Wokół rozciąga 
się olbrzymi park- arboretum 
oraz zagroda zwierząt, która 
słynie z  dużego stada żubrów. 
W  chwili obecnej znajdziemy 
nie tylko jeden gatunek zwie-
rząt. W  pokazowej zagrodzie 
można oglądać koniki polskie, 
daniele i  dziki. Zwiedzania nie 
było końca, w  parku zlokalizo-
wany jest również jedyny w Pol-
sce Ośrodek Kultury Leśnej. Ta 
wyjątkowa instytucja dysponu-
je kilkoma obiektami oferując 
wspaniałe ekspozycje związane 

z życiem lasu. Będąc w Gołucho-
wie koniecznie musicie to zoba-
czyć. Na dłużej zatrzymaliśmy 
się w  ogrodzie ziołowo- kwia-
towym. Jest to dawna szkółka 
drzew i krzewów, przekształco-
na w  ogród roślin ozdobnych. 
Miejsce to   uspokoi każdego, 
kto lubi otaczającą go przyrodę. 
Ciekawostką w tym miejscu, jest 
zabytkowa winnica, osłonięta 
szklaną ścianą.

W drodze powrotnej odwie-
dzono Sanktuarium Świętego 
Józefa i Świętej Rodziny w Ka-
liszu. Możliwość uczestnictwa, 
we mszy świętej, była to chwila 
na wyciszenie i  spędzenie cza-
su w skupieniu i modlitwie.

Natalia ORLIKOWSKA

W ostatnich wyborach zo-
stałeś wybrany na nowego 
naczelnika Zarządu na pięcio-
letnią kadencję, może przed-
stawisz się bliżej naszym Czy-
telnikom ?

 -  Swunastego czerwca 2021 
roku w  naszej jednostce odbyło 
się zebranie sprawozdawczo-
-wyborcze, na którym zostałem 
wybranym nowym naczelni-
kiem zarządu OSP. Do straży 
zapisałem się w wieku 16 lat, a po 
ukończeniu 18 lat i przebyciu od-
powiednich szkoleń w  Państwo-
wej Straży Pożarnej w  Ostrowie 
Wielkopolskim, biorę udział 
w  akcjach ratowniczo-gaśni-
czych jako strażak lub dowódca 
zastępu. W  latach 2016-2021 by-
łem członkiem komisji rewizyj-
nej. Obecnie pracuję w firmie SH 
Hybsz która zajmuje się produk-
cją przewodów elektrycznych 
oraz wiązek elektrycznych. Inte-
resuję się sportem głównie piłką 
nożną grałem w LZS Tarchalan-
ka Tarchały Wielkie, ale chęć nie-
sienia pomocy innym skłoniło 
mnie do zrezygnowania z upra-
wiania wyczynowego sportu na 
rzecz straży.

Patrząc na skład drużyny 
z  jaką będziesz pracował to 
ludzie młodzi ludzie bez więk-
szego doświadczenia, nie oba-
wiasz się trudności ?

- Nasz nowy zarząd to połą-
czenie osób które mają już do-
świadczenie pracy w zarządzie 
z  ludźmi, którzy dopiero co 
rozpoczęli pracę. W  zarządzie 
zmienił się sekretarz, gospo-
darz, członek zarządu, zastęp-
ca naczelnika oraz naczelnik. 
. W  roli naczelnika jestem 
debiutantem i  wiem że czeka 
mnie bardzo dużo pracy i  po-
dejmowanie ważnych decyzji, 

bo mój poprzednik dh Tomasz 
Sołtysiak poprzeczkę postawił 
mi bardzo wysoko.

Miejscowa jednostka to 
bardzo ważne ogniwo w struk-
turach powiatowych, jesteście 
bowiem grupą ratowniczo – 
gaśniczą, jak na tym polu sobie 
radzicie ?

- Myślę że jako grupa ratow-
niczo-gaśnicza na tle innych 
jednostek radzimy sobie bar-
dzo dobrze .W  1997 roku nasz 
a  jednostka została powołana 
do Krajowego Systemu Ratow-
niczo Gaśniczego. Mamy po-
nad 20 druhów przeszkolonych 
do udziału w  akcjach ratowni-
czo- gaśniczych. Posiadają oni 
odpowiednie szkolenia po kurs 
podstawowy, ratowników tech-
nicznych, dowódców i ratowni-
ków medycznych. Rocznie bie-
rzemy udział w około 60 akcjach 
ratowniczo-gaśniczych. Działa-
my na terenie Gmin Odolanów, 
Ostrów i Przygodzice.

Jak  jesteście przygotowa-
ni pod względem kadrowym 
i sprzętowym?

- Posiadamy dwa samochody 
ratowniczo-gaśnicze marki MAN 
(GBA) i JELCZ (GCBA). Jelcz zo-
stał zakupiony przez naszą jed-
nostkę w zeszłym roku z naszych 
własnych środków oraz środków 
zebranych od sponsorów. Samo-
chód MAN dysponowany jest 
głównie do wypadków samo-
chodowych ale i też do pożarów. 
Na tym samochodzie znajduje 
się niezbędny sprzęt do udzie-
lanie kwalifikowanej pierwszej 
pomocy( torba medyczna, de-
ska i  szyny Kramera) sprzęt do 
ratownictwa technicznego, piły 
spalinowe, pompy, węże, apara-
ty ochrony dróg oddechowych 

jak i  stroje służące do usuwania 
owadów błonkoskrzydłych . Jeśli 
chodzi o  Jelcza który został na-
zwany przez naszych druhów „ 
MARIANEK” auto to wyjeżdża 
tylko i  wyłącznie do pożarów 
i znajduje się na nim tylko arma-
tura wodna ( węże i prądownice).  
Jeśli chodzi o przygotowanie pod 
względem kadrowym uważam 
że jest dobre mamy ponad 20 
druhów przeszkolony do udzia-
łu w  akcjach ratowniczo-gaśni-
czych i cały czas podnoszą swoje 
umiejętności.

Żyjecie nie tylko akcjami 
ratunkowymi, ale bierzecie 
udział w  różnych konkursach 
i turniejach, organizujecie tak-
że wycieczki dla druhów i  ich 
rodzin.

- Jednostka bierze czyny 
udział w  zawodach sportowo-
-pożarniczych gdzie na szcze-
blu gminnym i powiatowym ra-
dzimy sobie naprawdę bardzo 
dobrze, prowadzimy także po-
kazy z ratownictwa medyczne-
go w  szkołach. Nasi ratownicy 
medyczni przez ostatnie dwa 
lata zabezpieczali mecze MLKS 
Odolanovia Odolanów Od kilku 
lat organizowane są wycieczki 
autokarowe a od trzech lat tra-
dycją stało się organizowanie 
wycieczek rowerowych.

Plany na bieżący rok a może 
i  całej kadencji może jakieś 
zmiany ?

- Jeżeli chodzi o  ten rok to 
chciałbym przede wszystkim  aby 
nasza jednostka zakupiła jeszcze 
kilka nowych Nomexów (piasko-
we) stare mają już prawie 20 lat 
i są bardzo zniszczone koszt jed-
nego takiego ubrania to prawie 
2 tys.  W tym roku jeżeli sytuacja 
w kraju pozwoli mam tu na myśli 
pandemię chciałbym zorganizo-
wać wieczorek, z którego dochód 
zostanie przeznaczony na rzecz 
naszej jednostki. Chciałbym aby 
nasi strażacy podnosili swoje 
umiejętności bardzo liczę tutaj 
na pomoc druha Tomasza Ra-
tajka ,który jest pracownikiem 
PSP w  Ostrowie Wielkopolskim 
gdzie swoją wiedzę i umiejętno-
ści przekaże naszym druhom. 
Chciałbym też aby w naszej jed-
nostce w  końcu powstała mło-
dzieżowa drużyna pożarnicza, 
a  także aby dobrze utrzymywała 
się współpraca z poszczególnymi 
organizacjami w  wiosce, mam 
tu na myśli Radę Sołecką, LZS 
Tarchalanka, Koło Gospodyń 
Wiejskich oraz Kółko Rolnicze. 
A przede wszystkim życzę sobie 
i wszystkim, aby w jednostce pa-
nowała dobra atmosfera i zgoda 
bo jak mówi mój prezes druh 
Tomasz Pacyna ,,zgoda buduje 
a niezgoda rujnuje...”. 

Bardzo dziękuję za rozmowę

  Rozmawiał:
Henryk WŁODAREK

     ROZMAITOŚCI  

rozmowa z nowym naczelnikiem Zarządu Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Tarchałach Wielkich 
Pawłem BZIK

Zawsze GOTOWI
do POMOCY

Seniorzy w górach

Poznać swój region

Odolanowscy seniorzy zrzeszeni w Kole Polskiego Związ-
ku Emerytów, Rencistów i Inwalidów w ponad 50 osobowej 
grupie odpoczywali i zwiedzali okolice Zakopanego.

Bogusław Cebulski, prezes Centrum Integracji Społecz-
nej i dyrektor odolanowskiego  Regionalnego Oddziału 
Instytutu Myśli Schumana zorganizował wycieczkę do 
Gołuchowa i  Kalisza. Uczestniczyli w  niej podopieczni 
Centrum Integracji Społecznej i  seniorzy z  Dziennego 
Domu Senior + w Odolanowie.

Uczestnicy wycieczki Centrum Integracji Społecznej.

Przewodniczący odolanowskiego 
koła  Związku Emerytów, Renci-
stów i Inwalidów Józef Wajs po-
dziękował za dofinansowanie wy-
jazdu Urzędowi Gminy i Miasta
w Odolanowie oraz Starostwu Powiato-
wemu w Ostrowie Wielkopolskim.
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Czas wydarzeń

W  Przygodzicach została 
podpisana umowa na udzielenie 

dotacji Gminie i  Miastu Odola-
nów w  kwocie 113.500 zł na do-
finansowanie budowy dróg do-
jazdowych do gruntów rolnych 
w  miejscowościach Boników 
i Gorzyce Małe. Również tego sa-
mego dnia w ramach programu 
,,Pięknieje Wielkopolska Wieś” 
podpisano umowę na dofinan-
sowanie zadania pn.: ,,Zago-
spodarowanie terenu wokół sali 

wiejskiej w  Wierzbnie - etap II”  
kwotą 50. 000 zł. Wsparcie fi-
nansowe dla gminy pochodzi ze 
środków Województwa Wielko-
polskiego.  (m)

Dokonano oficjalnego od-
bioru ul. Mostowej w Odolano-
wie. W ramach prac wykonano 
nawierzchnię asfaltową na dł. 
0,292 km, szer. 4,5m wraz z wy-
konaniem zjazdów do posesji 
z  kostki betonowej. Wykonaw-
cą robót była firma „ITERBUD" 
Bartosz Kosecki z Kalisza.

Dokonano oficjalnego odbio-
ru drogi gminnej Grochowiska- 
Nadstawki. Przypomnijmy, że 
roboty drogowe na tym odcinku 
obejmowały wzmocnienie i  wy-
równanie istniejącej podbudowy 
tłuczniowej jezdni kruszywem 
kamiennym 0/31,5 gr. 10 cm, wy-
równanie szerokości podbudowy 
gr. 15 cm, odcinkowo na dł. ok. 
0,210 km do szer. 2,85 m. wyko-

nanie nawierzchni jezdni i zjaz-
dów z betonu asfaltowego AC 11S 
50/70 gr. 5cm, szer. jezdni 2,65,   
m. oraz wykonanie obustronnej 
opaski z  kruszywa kamiennego 
j/w  gr. 15 cm, szer. 0,50 cm. In-
westycja została sfinansowana 
ze środków Gminy i Miasta Odo-
lanów przy wsparciu funduszu 
sołeckiego.  (w)

Zakończono kolejny etap 
prac remontowych zespo-
łu budynków wchodzących 
w skład dawnego dworca PKP 
w Odolanowie. Tym razem wy-
konano remont 2 budynków 
gospodarczych. Zakres wyko-
nanych prac obejmował m.in.: 
odbicie tynków zewnętrznych 
z  zaprawy wapiennej na ścia-
nach zewnętrznych, oczysz-
czenie mechaniczne i  zmycie 
tynków,wykonanie warstwy 
zbrojącej z  siatki z  włókna 
szklanego – ściany, wykona-
nie warstwy zbrojącej z siatki 
z włókna szklanego – ościeża, 
gruntowanie podkładem tyn-
karskim, wyprawa elewacyjna 
cienkowarstwowa z tynku sili-
katowego gr.1,5 mm wykonana 
ręcznie na uprzednio przygo-
towanym podłożu - ściany pła-
skie i  powierzchnie poziome, 
prace remontowo-naprawcze 

elementów ceglanych, prace 
remontowo-naprawcze ele-
mentów drewnianych elewa-
cji, wymiana parapetów z płyt 
lastryko, wymiana stolarki 
okienne i  drzwiowej, mon-
taż osłony okien piwnicznych 
z  blachy stalowej ocynkowa-
nej o  wymiarach 100x100cm, 
montaż bramy garażowej.

Dodatkowo dokonano od-
krycia piwnic znajdujących się 
pod rampą i  wykonano zejście 
do nich wraz z  balustradami. 
Prace zostały w  całości sfinan-
sowane z budżetu Gminy i Mia-
sta Odolanów.  (m)

W  Odolanowie odbyła się 
uroczystość wręczenia medali 
„Za Długoletnie Pożycie Małżeń-
skie” przyznanych przez prezy-
denta RP. Dostojnych jubilatów 
którzy spędzili razem 50 i 60 lat 
życia ugościła restauracja „Nad-
baryczna”. Tradycyjnie soleni-
zantów przybyłych by wspólnie 
celebrować to wydarzenie powi-
tała kierownik Urzędu Stanu Cy-
wilnego Aleksandra Szkudlarz, 
a  najserdeczniejsze życzenia 
złożyli kolejno burmistrz Gmi-

ny i  Miasta Odolanów Marian 
Janicki, przewodniczący Rady 
Gminy i  Miasta Odolanów Ja-
nusz Szustkiewicz, zastępca 
burmistrza  Jan Prokop i ksiądz 
prałat dr. Dariusz Smolnik, który 
obdarował każdą z par książką pt 
„Wielka Tajemnica Wiary – Cuda 
Eucharystyczne”.     Poczęstunek 
przygotowany przez wspaniałą 
obsługę restauracji poprzedzi-
ły krótkie występy artystyczne, 
a  o  oprawę dźwiękową uroczy-
stości zadbał niezawodny Euge-
niusz Grochowski.  (w)

We Wrocławiu odbyła się 
Międzynarodowa Konferen-
cja pt. „Dolny Śląsk – Polska 
– Azja. Wczoraj. Dziś. Jutro”. 
Uczestniczyło w  niej około 60 
prelegentów z  różnych uczel-
ni, przedstawiciele dyplomacji, 
samorządowcy z  województw 
dolnośląskiego i  opolskiego, 
wielkopolskiego, przedstawi-
ciele administracji publicznej 
oraz przedsiębiorcy. Południo-
wą Wielkopolskę reprezento-
wali burmistrz Gminy i Miasta 

Odolanów Marian Janicki wraz 
z zastępcą Janem Prokopem.

Celem konferencji było 
zaprezentowanie potencjału 
naukowego regionu oraz wy-
miana doświadczeń i  dysku-
sja o  planach, możliwościach 
i  potrzebach badań nad kra-
jami azjatyckimi z  przed-
stawicielami administracji 
samorządowej i  państwowej 
oraz inwestorami azjatycki-
mi, działającymi w  regionie 
i  polskimi przedsiębiorcami 
na rynkach azjatyckich.  (wro)

Wiktoria Zawidzka zosta-
ła laureatką Wojewódzkiego 
Konkursu Języka Polskiego dla 
uczniów szkół podstawowych 
województwa wielkopolskiego 
w  roku szkolnym 2020/2021, 
zajmując III miejsce. 

W  nagrodę została zwol-
niona z egzaminu z języka pol-
skiego, co jest równoznaczne 
z uzyskaniem z tego egzaminu 
najwyższego wyniku. Należy 
podkreślić, że laureaci Woje-
wódzkich Konkursów Przed-
miotowych są przyjmowani 
w  pierwszej kolejności do pu-
blicznej szkoły ponadpodsta-
wowej. 

Wiktoria, pod kierunkiem 
swojej nauczycielki języka pol-
skiego, Beaty Noskowicz, prze-
czytała i  opracowała wcześniej 
od swoich koleżanek i kolegów 
lektury z  zakresu ósmej klasy, 
a ponadto siedem dodatkowych 
utworów literackich, zagłębiła 
się w jedną balladę zespołu Kult 
i obejrzała dwa filmy wskazane 
w  wykazie literatury obowią-
zującej na poszczególnych eta-
pach konkursu.

Ze względu na obostrzenia 
pandemiczne dyplom wręczył 
laureatce dyrektor Zespołu 
Szkół w  Odolanowie Rafał Pa-
terek, podczas uroczystości 
zakończenia roku szkolnego. 
Z  kolei Rada Rodziców przy 
Szkole Podstawowej w  Odo-
lanowie ufundowała zdolnej 
uczennicy kartę podarunkową 
do Empiku.  (sp)

Pieniądze dla gminy

Mostowa nie do poznania

Grochowiska - Nadstawki

,,Blask” dworca PKP

Spędzili razem 50 i 60 latBliżej Azji

Pokochała
język ojczysty

Wiktoria Zawidzka z dyrektorem SP 
w Odolanowie Rafałem Paterkiem
i nauczycielką języka polskiego Beatą 
Noskowicz. 

Kolejne budynki dworca PKP w Odola-
nowie zyskały blask.

Nie ma ,,złotej recepty” na długotrwałe i szczęśliwe małżeństwo. Każda para ma 
swoją... najlepszą.

Sabina i  Marian Chlebosiowie, Elżbieta Cieślikowska, 
Maria i  Czesław Gąbkowie, Maria i  Antoni Gągałowie, 
Krystyna i  Henryk Hubscherowie, Krystyna i  Kazimierz 
Jędraszczykowie, Bernardyna i Mirosław Jujeczkowie, He-
lena i  Zygfryd Kałużni, Maria i  Jan Koryciakowie, Aniela 
i Rajmund Krysiowie, Teresa i Kazimierz Kubicowie, Maria 
i Czesław Lisowie, Jadwiga i Tadeusz Majchrzakowie, Bar-
bara i  Marian Mańkowie, Irena i  Eugeniusz Michałowscy, 
Stefania i Stanisław Pawelcowie, Halina i Edward Pawłow-
scy, Maria i Jerzy Prokopowie, Janina i Zbigniew Rogalowie, 
Krystyna i  Franciszek Strycharczykowie, Ewa i  Andrzej 
Szkudlarzowie, Felicja i Stanisław Szkudlarzowie, Elżbieta 
i Jerzy Walkowowie, Maria i Andrzej Zawidzcy.

Anna i Tadeusz Czyści, Krystyna i Tadeusz Pawłowscy, 
Anna i Zbigniew Wojciechowscy.

Pary obchodzące 50- lecie pożycia małżeńskiego:

Pary obchodzące 60-lecie pożycia małżeńskiego:

T A K    B Y Ł O

T A K    J E S T

D R O G I  P O  R E M O N T A C H
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Projekt Baltic Pipe stoi 
u  podstaw sojuszu energe-
tycznego państw członkow-
skich Unii Europejskiej. Zróż-
nicowanie i  umożliwienie 
dostępu do nowych źródeł 

dostaw gazu ma istotne zna-
czenie dla wzmocnienia kra-
jowego bezpieczeństwa ener-
getycznego. Pojawienie się 
nowych uczestników na rynku 
gazu w  Polsce zwiększy jego 

konkurencyjność i  zapewni 
ciągłość dostaw.

Projekt Baltic Pipe przy-
czyni się do poprawy dywer-
syfikacji źródeł dostaw także 
w Danii oraz w regionie Morza 
Bałtyckiego i  Europy Środko-
wo-Wschodniej. Duński rynek 
gazu skorzysta z dwóch nowych 
źródeł zaopatrzenia. Inwesty-
cja zapewni im bezpośredni do-
stęp do gazu norweskiego oraz 
globalnego rynku skroplonego 
gazu ziemnego (LNG) poprzez 
Terminal LNG w  Świnoujściu. 
,,Kryzysy gazowe” występu-
jące w  ciągu ostatniej dekady 
pokazały, że rynki w  tej części 
Europy są bardzo rozdrobnio-
ne, niestabilne i zależne od jed-
nego dostawcy. Projekt Baltic 
Pipe może istotnie zmniejszyć 
ryzyko zakłóceń dostaw gazu.

Od początku działalność 
oddziału była bardzo aktywna, 
mimo że zaczęła się ona w okre-
sie pandemicznym. Urucho-
miono Uniwersytet Nauczania 
Chrześcijańsko-Społecznego 
do którego zapisało się siedmiu 
słuchaczy oraz Radę Wsparcia 
oddziału Instytutu Myśli Schu-
mana. W  jej skład weszli: prze-
wodniczący Roman Pacholczyk 
–wicestarosta Powiatu Ostrow-
skiego, Jerzy Berlik – wiceprze-
wodniczący – członek KGP 
i  PSMG, członkowie – Mirosław 
Nowacki, śp. Grzegorz Finke, 
Stefan Prukała – członek KGP 
i  PSMG, Paweł Kura- dyrektor-
Kopalnia KGHM Lubin, Marek 
Stefański – Raszków, Jerzy Woj-
taszek –Członek KGP i  PSMG, 
Rafał Nawrot – pracownik KAS, 
Wojciech Jakimowicz. Przewod-
niczącącym  RDPP przy KPRM 
został Marek Weihs, , Stanisław 
Bartoszek – działacz katolicki - 
Poznań, Paweł Cybulski - b. wice-
minister finansów - Warszawa, 
Zenon Płocharz – zarząd STCIS, 
Jerzy Herbik - zarząd STCIS.

  Oddział odolanowski pod-
jął działania na rzecz wsparcia 
Instytutu poprzez kontak-
ty w  innych regionach Polski 
a  także w  Budapeszcie z  Do-
mem Polskim ze Stowarzysze-
niem Polskich Katolików na 
Węgrzech w  celu współpracy 
na rzecz utworzenia Frakcji 

Schumana w Parlamencie Unii 
Europejskiej.

-  Podjęliśmy się zorgani-
zowania dziesięćiu Konferen-
cji – Wystaw o  życiu i  działal-
ności Roberta Schumana na 
terenie powiatu ostrowskiego 
we wszystkich jego gminach 
oraz mieście Ostrowie Wiel-
kopolskim i  Nowych Skalmie-
rzycach. Już 7 sierpnia w  Odo-
lanowie o  godz. 11.00 w  sali 
kościoła poewangelickiego 
odbędzie się inauguracja Wy-
stawy i  Konferencji z  udzia-
łem wielu znakomitych gości. 
Prezentację osoby Roberta 
Schumana oraz cele i działania 
Instytutu i Powszechnego Uni-
wersytetu Nauczania Chrze-
ścijańsko - Społecznego przed-
stawią prof. Zbigniew Krysiak 
przewodniczący Rady IMS, dr 
Marek Oktaba – rektor PUNCS, 
Ryszard Krzyszkowski – pre-
zes IMS, Małgorzata Jaroszek 
– Rzecznik IMS. Swój udział 
zapowiedzieli posłowie PiS To-
masz Ławniczak i  Piotr Kaleta 
oraz wielu samorządowców 
z regionu i kraju. Liczymy także 
na obecność Minister Rodziny 
i  Pomocy Społecznej Marleny 
Maląg. Serdecznie zapraszam 
mieszkańców Gminy i  Miasta 
Odolanów na to wydarzenia – 
powiedział prezes odolanow-
skiego oddziału Bogusław Ce-
bulski.  (p)

    SPOJRZENIA  

Przedstawiciele Konsorcjum realizującego rozbudowę tłoczni gazy w Odolanowie.

Jedno ze spotkań w oddziale Instytutu Schumana w Odolanowie.

Większość rejonów Europy 
Środkowej i Wschodniej jest 
uzależniona od dostaw gazu 
pochodzących z jednego kie-
runku lub posiada ograni-
czony dostęp do alternatyw-
nych źródeł. Taka sytuacja 
powoduje brak konkurencji 
na rynku i sprawia, że gaz 
ziemny jest mniej atrakcyj-
ny ekonomicznie w porów-
naniu do innych paliw ko-
palnych, np. węgla. Projekt 
Baltic Pipe umożliwi zwięk-
szenie wymiany handlowej 
i wzrost konkurencyjności. 
Ułatwienia, tworzenie kon-
wergencji cenowej pomię-
dzy poszczególnymi rynka-
mi gazu, możliwość wejścia 
na rynek nowych uczestni-

ków i potencjalny wzrost 
zapotrzebowania na gaz, 
stanowią kluczowe elementy 
rozwoju regionalnych ryn-
ków gazu.
Zgodnie z polityką energe-
tyczną Unii Europejskiej w 
pełni konkurencyjny we-
wnętrzny rynek energii 
można osiągnąć tworząc 
ogólnoeuropejską zinte-
growaną sieć, która umoż-
liwi swobodny przepływ 
gazu. Bez wystarczających 
transgranicznych zdolności 
przesyłowych i dostępu do 
zdywersyfikowanego port-
fela dostaw niemożliwe jest 
stworzenie jednolitego i ela-
stycznego wewnętrznego 
rynku energii.

•  moc tłoczni po rozbudowie - 30 MW w tym:
30 MW- I etap (faza realizacji), 20 MW - II etap
(faza projektowania)

• przepustowość min 280 000m3/h max 1 380 000m3/h
• lokalizacja: gmina Odolanów, województwo wielkopolskie

Opis inwestycji

Raport z rozbudowy tłoczni gazu GAZ-SYSTEM (1) Wystawa i konferencja w Odolanowie
– 7 sierpnia 2021 roku

Nowa tłocznia gazu Odolanów odpowiedzialna będzie za zwiększenie prze-
pustowości systemu przesyłowego poprzez przetłaczanie zwiększonych 
ilości gazu pochodzącego z gazociągu podmorskiego Baltic Pipe. Umożliwi 
zwiększenie bezpieczeństwa energetycznego Polski i stanowić będzie istot-
ny element Korytarza Północ – Południe. Dla gminy, na terenie której tłocz-
nia zostanie rozbudowana istotną korzyścią będą corocznie odprowadzane 
przez GAZ-SYSTEM podatki.

20 listopada 2020 roku został powołany Regionalny 
Oddział Instytutu Myśli Schumana w Odolanowie. Zde-
cydował o tym Zarząd IMS w Warszawie z prezesem 
Ryszardem Krzyszkowskim i przewodniczącym Rady 
Programowej instytutu prof. Zbigniewem Krysiakiem 
na czele. Odolanowski oddział ściśle związany jest 
ze Stowarzyszeniem Trzeźwości – Centrum Integracji 
Społecznej, a na jego dyrektora powołano Bogusława 
Cebulskiego, prezesa CIS (wiceprezesem jest Zenon 
Płocharz, a sekretarzem zarządu Jerzy Herbik).

ODOLANÓW
– ważny punkt Baltic Pipe

Zrozumieć  myśl
SZCHUMANA

Zareklamuj się
w Dzwonku!!!

Zamieść ogł�  enie
i sprawdź jego skute� ność.
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Wśród oficjalnych gości 
uroczystości zauważyliśmy: 
Szymona Wdowczyka - za-
stępcę dyrektora Departamen-
tu Rolnictwa i  Rozwoju Wsi, 
reprezentującego Urząd Mar-
szałkowski w  Poznaniu, Le-
cha Górskiego, który odczytał 
oficjalny adres od minister 
Rodziny i  Polityki Społecznej 
Marleny Maląg, prof. dr hab. 
Zbigniewa Trybułę - dyrektora 
Instytutu Fizyki Molekularnej 
PAN w  Poznaniu, dr Tomasza 
Gruchota – dyrektora biura 
senatorskiego, senator Ewy 
Mateckiej, Justynę Koczorow-
ską - zastępcę wójta gminy 
Przygodzice, Ewę Janiszewską 
– dyrektor Wydziału Kultury 
i Sztuki UM w Ostrowie Wiel-
kopolskim, Lesława Biela – dy-
rektora technicznego oddziału 
PGNiG w  Odolanowie,  Hen-
ryka Sztukowskiego – prezesa 

Akcji Katolickiej przy parafii 
św. Marcina w Odolanowie.

Władze Gminy i  Miasta 
Odolanów reprezentowali: 
burmistrz Marian Janicki, jed-
nocześnie prezes Stowarzy-
szenia św. Marcina, przewod-
niczący Rady Gminy i  Miasta 
Janusz Szustkiewicz, zastęp-
ca burmistrza Jan Prokop, 
zastępca przewodniczącego 
Gabriela Zawada, sekretarz 
Krystyna Wiertelak, skarbnik 
Beata Gościniak. Obecni byli 

radni Rady Powiatu Ostrow-
skiego Józef Wajs i Rafał Wal-
kow, radni gminy, dyrektorzy 
jednostek podległych gminie,  
placówek oświatowych, mło-
dzież związana z Warsztatami 
Naukowymi ,,Lato z  Helem” 
wraz z wieloletnią kierownicz-
ką tej imprezy Małgorzatą Try-
bułą.

Uroczystość rozpoczęła się 
od odegrania hymnów Fran-
cji i Polski. Następnie głos za-
brała Krystyna Pietrzak, która 
w  swoim okolicznościowym 
wystąpieniu w  bardzo intere-
sujący sposób mówiła o  życiu, 
karierze naukowej i  kontro-
wersjach, które w  swoim cza-
sie wzbudzała wybitna kobieta 
Maria Skłodowska-Curie.

Prezes stowarzyszenia Ma-
rian Janicki powiedział m.in. 
o  planach stowarzyszenia, 
którego działacze pracują wy-
łącznie społecznie, a realizacja 
poszczególnych zadań, w  tym 
budowa pomników w Alei No-
blistów, odbywa się za środki 
zgromadzone od darczyń-
ców. Już wiadomo, że kolejny 
pomnik pojawi się wkrótce, 

Stowarzyszenie św. Marcina Patrona Ziemi Odolanowskiej nie 
ustaje w  wysiłkach, by uzupełniać o  kolejne pomniki Aleję 
Noblistów, która znajduje się w Parku Natury w Odolanowie.  
W sobotę (10 lipca 2021 r.) oficjalnie odsłonięto pomnik Marii 
Skłodowskiej-Curie. Obok Lecha Wałęsy i  Władysława Rey-
monta to trzeci obelisk zdobiący wspomnianą aleję.

Odsłonięcie pomnika Marii Skłodowskiej-Curie w odolanowskim Parku Natury

Dwukrotna NOBLISTKA

na COKOLE
Dwukrotna NOBLISTKA

na COKOLE

•  Michał HOŁYSZ
•  Ryszard KUTA
•  Tadeusz KRENZ

•  Marian PADUCH
•  Kajetan KOMISAREK
•  Tadeusz JASIK

Listy gratulacyjne od Stowarzyszenia
św. Marcina za pomoc

w budowie pomnika otrzymali:

•  Marlena MALĄG – Mini-
ster Rodziny i Polityki Spo-
łecznej

   
•  Michał ZIELIŃSKI -  Woje-

woda Wielkopolski

 •  Krzysztof GRABOWSKI 
-  Wicemarszałek Woje-
wództwa Wielkopolskiego

•  Beata KLIMEK – Prezy-
dent Miasta Ostrowa Wiel-
kopolskiego

Listy okolicznościowe
z gratulacjami przesłali:

Ma morelowo-różowe, 
pachnące kwiaty. Róża 
Marie Curie upamiętnia 
Marię Skłodowską-Curie, 
polską Noblistkę w  dzie-
dzinie chemii i  fizyki.  
Inne nazwy: Maria Curie, 
Maria Skłodowska-Cu-
rie, MEIlomit, Romantic 
Dreams, Umilo Grupa róż: 
wielokwiatowe (rabatowa, 
floribunda) Rok wyhodo-
wania: 1997 Hodowca: Me-
illand (Francja) Wysokość: 
80 cm Szerokość: 90 cm 
Kwitnienie: od czerwca do 
października (VI-X) Róża 
Marie Curie kwitnie obfi-
cie cały sezon, aż do pierw-
szych mrozów.

Nie mogło być inaczej 
– właśnie ten gatunek róż 
posadzono przy pomniku 
w Parku Natury.

Róże Curie przy jej pomniku

•  Marian PADUCH
•  Kajetan KOMISAREK
•  Tadeusz JASIK

To oni przecinali wstęgę przy odsłonięciu pomnika Marii Skłodowskiej -Curie
w odolanowskim Parku Natury.

Swój wkład w budowę pomnika w Parku Natury oraz w re-
mont pomnika św. Marcina w Parku 600-lecia miał m.in. 
Marian Paduch. Prezes Stowarzyszenia Marian Janicki 
oraz sekretarz Elżbieta Prusiewicz-Sajnaj wręczyli mu list 
gratulacyjny.

  O fascynującym życiu Marii 
Skłodowskiej- Curie opowiedzia-
ła bardzo interesująco Krystyna 
Pietrzak. 
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Urodziła się 7 listopada 
1867 roku w  Warszawie. 
Maria była piątym dziec-
kiem Bronisławy i  Włady-
sława Skłodowskich. 

W  wieku 15 lat ukończy-
ła ze złotym medalem Żeń-
skie Gimnazjum Rządowe 
w  Warszawie. Zapisała się 
na wykłady tajnej uczelni 
,,Latającego Uniwersyte-
tu”, gdzie poznawała nauki 
przyrodnicze i  socjologię. 
Pierwsze kroki nauko-
we Skłodowska stawia-
ła w  pracowni fizycznej 
i  laboratorium chemicz-
nym, które znajdowały 
się w  Muzeum Przemysłu 
i Rolnictwa w Warszawie.

Ponieważ działające na 
terenie Polski uniwersyte-
ty nie przyjmowały kobiet, 
w  1891 roku Maria wyje-
chała do Paryża, gdzie na 
Sorbonie zapisała się na 
wydział nauk matematycz-
no-przyrodniczych.  Po-
ślubiła 35-letniego francu-
skiego fizyka Piotra Curie. 

W  1898 roku małżonko-
wie Curie odkryli wspól-
nie nowe pierwiastki - po-
lon i  rad. W  1903 roku za 
prace nad pierwiastkami 
promieniotwórczymi Ma-
ria i  Piotr Curie wspól-
nie z  francuskim fizy-
kiem Henri Becquerelem 
otrzymali Nagrodę Nobla 
w dziedzinie fizyki.

W 1896 roku Maria zdała 
egzamin uprawniający ją 
do nauczania w  średnich 
szkołach żeńskich. Umoż-
liwiło jej to późniejszą 
pracę w  żeńskiej szkole 
w  Sevres.  Drugiego No-
bla Skłodowska otrzymała 

w  1911 roku za prace nad 
p r o m i e n i o t w ó r c z o ś c i ą 
i  odkrycie nowych pier-
wiastków radioaktywnych 
- radu i polonu (Piotr Curie 
zmarł w 1906 roku).

W  1913 roku Skłodow-
ska-Curie uczestniczyła 
w  otwarciu Pracowni Ra-
diologicznej w Warszawie, 
a  już po odzyskaniu przez 
Polskę niepodległości roz-
poczęła starania o  otwar-
cie w  kraju Instytutu 
Radowego, którego wybu-
dowanie, jak wspominała, 
było jej najgorętszym ży-
czeniem.

W     1925 roku Skłodow-
ska uczestniczyła w  uro-
czystości położenia ka-
mienia węgielnego pod 
budowę Instytutu Radowe-
go w Warszawie przy ulicy 
Wawelskiej. Rok później 
otrzymała tytuł doktora 
honoris causa Politechni-
ki Warszawskiej. W  1932 
roku badaczka wzięła 
udział w  otwarciu Instytu-
tu. W  czasie tej uroczysto-
ści zasadziła trzy pamiąt-
kowe drzewa.

Zmarła w  1934 roku 
na skutek, jak głosił ofi-
cjalny komunikat, ane-
mii złośliwej plastycznej 
o  przebiegu gwałtownym. 
Choroba związana była 
z  długotrwałym wpływem 
na organizm badaczki 
szkodliwego promienio-
wania.

Muzeum Marii Skło-
dowskiej-Curie znajduje 
się w Warszawie przy ulicy 
Freta, w  domu, w  którym 
wielka polska uczona przy-
szła na świat. 

Maria Skłodowska-Curie (1867-1934) 

a będzie to popiersie Henryka 
Sienkiewicza. Janicki apelował 
również, żeby Polacy nie czci-
li jedynie martyrologii i  klęsk, 
ale pokazywali młodemu po-
koleniu, że nasz naród potrafił 
i  nadal umie osiągać wielkie 
sukcesy.

Pomnik Marii Skłodow-
skiej-Curie zaprojektował 
Grzegorz Godawa, zaś brą-
zowy odlew wykonała słynna 

pleszewska pracownia Barbary 
i  Juliusza Kwiecińskich ,,Brą-
zart”. Wydano także okolicz-
nościową pocztówkę.

Wszyscy goście smakowali 
znakomitą kawę z  ,,Woseby”, 
a  następnie udali się na kawę 
i  ciasto serwowane przez re-
staurację ,,Nadbaryczna” do 
,,Parkowej Zagrody”, gdzie wy-
słuchali także koncertu ,,Ka-
peli znad Baryczy”. Muzycy, 
po pandemicznej przerwie” 
- jak się wydaje – znajdują się 
w  znakomitej formie. Zapre-
zentowali kilka nowych utwo-
rów, które bez wątpienia staną 
się przebojami.  (pim)

Młodzież w koszulkach ,,Lata z Helem” z wieloletnią kierowniczką tych 
znanych w całej Polsce, a organizowanych od 37 lat w Odolanowie Warsz-
tatów Naukowych – Małgorzatą Trybułą.

Goście zaproszeni przez Stowarzyszenie św. Marcina Patrona Ziemi Odo-
lanowskiej. Wśród nich prof. dr hab. Zbigniew Trybuła – dyrektor Instytu-
tu Fizyki Molekularnej PAN w Poznaniu.

Prezydent Ostrowa Wielkopolskiego Beatę Klimek reprezentowała  Ewa Janiszewska, dyrektor Wydziału Kultury
i Sztuki Urzędu Miejskiego. 

Specjalny koncert dała ,,Kapela 
znad Baryczy”. 

Moment przed odsłonięciem pomnika. Od lewej: prezes Stowarzyszenia 
św. Marcina Patrona Ziemi Odolanowskiej i burmistrz GiM Odolanów 
Marian Janicki, Szymon Wdowczyk - zastępcę dyrektora Departamentu 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi, reprezentującego Urząd Marszałkowski w Po-
znaniu, dr Tomasz Gruchot – dyrektor biura senatorskiego, senator Ewy 
Mateckiej oraz reprezentujący minister Marlenę Maląg - Lech Górski.
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- ,,Dziękuję panu Burmistrzowi Odo-
lanowa Marianowi Janickiemu i  radnym 
gminnym za wsparcie finansowe tej inwe-
stycji. Zawsze podkreślam, że jest to prze-
jaw dobrej woli ze strony gmin, ale dzięki 
takiemu współdziałaniu udaje się budo-
wać więcej km dróg i  chodników’’ – po-
wiedział Paweł Rajski, starosta ostrowski, 
dziękując także za współpracę radnym 
powiatowym z gminy Odolanów.

Włodarz Odolanowa M. Janicki pod-
kreślał z  kolei, że szczególnie ostatnie 
lata obfitują w remonty i nowe inwesty-
cje na drogach powiatowych i  chodni-
kach znajdujących się na terenie gminy, 
a do zakończenia najpilniejszych zadań 
zostało niewiele. 

Starosta Paweł Rajski i włodarz Zie-
mi Odolanowskiej Marian Janicki dzię-
kowali radnej Gminy i  Miasta Odola-
nów, zamieszkałej w Gorzycach Małych 
– Dorocie Katarzynie Bzik, która szcze-
gólnie zabiegała o budowę tego odcinka. 
Chodnik wykonała firma EUROBUD.

Nową inwestycje poświęcił ks. Łu-
kasz Dulik z  parafii pw. św. Barbary 
w  Odolanowie, a  symbolicznego prze-
cięcia wstęgi dokonali obecni na spo-
tkaniu przedstawiciele władz powiatu 
i gminy oraz mieszkańców Gorzyc Ma-
łych.  (sp)

Półkoloniści byli w  kinie Helios 
w Ostrowie, w Campusie w Domasławi-
cach oraz na basenie w Krośnicach. Dla 
dzieci atrakcją były zorganizowane zaję-
cia z akrobatyki w Parkour. Tradycyjnie 
nie zabrakło nagród i niespodzianek.

   nia turnusu uczestników odwiedzi-
li włodarze Gminy i  Miasta Odolanów, 
burmistrz Marian Janicki i  zastępca 
burmistrza Jana Prokop, którzy wrę-

czyli wszystkim dzieciakom upominki, 
oraz odpowiadali na  pytania zadawane 
przez milusińskich. Ci ostatni  byli bar-
dzo zainteresowani wydarzeniami z ży-
cia gminy

Tym razem wypoczynek odbywał się 
w Odolanowie i Hucie. Od poniedziałku 
2 turnus zaczynają dzieci w Odolanowie 
i Wierzbnie.

NOWY chodnik
w GORZYCACH MAŁYCH
Odbyło się oficjalne oddanie 
do użytku chodnika w Gorzy-
cach Małych. Łącznie nowy 
chodnik powstał na odcinku ok. 
600 m. W latach poprzednich
w tej samej miejscowości zmo-
dernizowana została nawierzch-
nia jezdni na odcinku 3,7 km. Oba 
zdania zadania, chodnik i jezdnia 
finansowane były z budżetu po-
wiatu 1,046 mln zł), przy wsparciu 
gminy (157 tys.).

Zakończył się pierwszy tur-
nus półkolonii letnich w którym 
uczestniczyło łącznie 70 dzieci. 
Przez dziesięć dni o dobrą zaba-
wę dbali wychowawcy organizu-
jąc gry i zabawy, zajęcia sporto-
we, ciekawe eksperymenty, czy 
zajęcia plastyczne.

NOWY chodnik
w GORZYCACH MAŁYCH

WAKACJE
nie są NUDNE !

w Odolanowie i Hucie. Od poniedziałku 

D z i e c i  z a k o ń c z y ł y  I  t u r n u s  l e t n i c h  p ó ł k o l o n i i
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WIELKIE
święto SPORTU  

Zawody wśród dzieci rozpo-
częły się od biegu uśmieszków 
w rocznikach 2015 i młodszych. 
Jako drugie do startu pobiegły 
dzieci w  kategorii biegu kwa-
dratów na dystansie 500 m 
roczniki 2014-2012 w  których 
wzięło udział 42 małych zawod-
ników. W  biegu kwadratów 
wygrał Hubert Wróbel, kolejne 
miejsce zajął Fabian Kaczma-
rek a  ostatnie miejsce na po-
dium zajął Igor Kasprzak.

Kolejnym biegiem był bieg 

trójkątów o długości 1000 m dla 
roczników 2009-2011 w którym 
wzięło udział 23 dzieci. Tu zwy-
ciężył Filip Fischer, zaraz za 
nim Maksymilian Wróbel kolej-
na była Kalina Sołtysiak. Ostat-
nia kategoria to bieg gwiazd 
na dystans 1000 m dla rocz-
ników 2005-2008 w  którym 
wzięło udział 10 zawodników. 
W biegu gwiazd zwyciężył Arek 
Tuzimek na drugim miejscu 
uplasował się Mateusz Olszyna 
a  na ostatnim miejscu na po-

dium stanął Eryk Krakowski. 
Biegi trójkątów i  gwiazd wy-
startowały razem. Po biegach 
czekały na dzieci atrakcje takie 
jak lokomotywa czy dmuchane 
zamki. 

Bieg główny na 10 km 
rozpoczął się równo o  12:00 
i  wystartowało w  nim 179 
uczestników. Na trasie były 
przygotowane punkty z wodą 
i kurtyny wodne.

Chwile po rozpoczęciu bie-
gu głównego wystartowała 
kategoria Nordic Walking na 
dystansie 5 km w  której wzię-
ło udział 13 zawodników. Naj-
szybszy okazał się Hieronim 

Winiarski, na drugim miejscu 
Jan Urbaniak, a  trzeci uplaso-
wał się Jacek Guzek. Po zakoń-
czonym biegu na zaproszonych 
gości i  zawodników czekał po-
częstunek, po którym nagro-
dzono najlepszych zawodni-
ków pucharami. 

Jako pierwszy bieg główny 
ukończył  Serhey Shevchenko, 
drugi był Kacper Adamczak, a na 
3 miejscu znalazł się Bartosz 
Pawlaczyk. Pierwszą kobietą 
która ukończyła bieg była Alina 
Boshuk zaraz za nią linię mety 
minęła Olga Kazimirowa i  jako 
trzecia Katarzyna Walotka. 

W cyklu Grand Prix w kate-
gorii kobiet niezwyciężona zo-
stała Olga Kazimirowa kolejna 
była Anna Górska, a na trzecim 
stopniu podium stanęła Edyta 
Marciniak. 

Wśród mężczyzn w  cyklu 
Grand Prix miejsca na podium 
kolejno zajęli: Bartosz Pawla-
czyk, Mateusz Grajek, Daniel 
Napierała.  Spikerem imprezy 
był Tomasz Stodolski.

    SPORT  

VI edycja ,,Polska Biega w Tarchałach” przeszła do historii

Odbyła się VI edycja  imprezy ,,Polska Biega w Tar-
chałach”. Tegoroczną edycję  została otworzył bur-
mistrza Gminy i Miasta Odolanów Marian Janicki.

WIELKIE
święto SPORTU  

Najlepsi z Gminy Odola-
nów wśród kobiet: Małgo-
rzata Leja, Katarzyna Wojta-
szek, Ewa Leja.

Najlepsi z Gminy Odola-
nów wśród mężczyzn: Kac-
per Adamczak, Michał Prze-
rwa, Maciej Królik.

Nordic walking: Najlepsi 
z Gminy i Tarchał Wielkich - 
Maria i Jan Kolany.

Gmina i Miasto Odolanów, 
Miejsko-Gminne Zrzeszenie 
LZS, App Intenso A2 Projekt, 
MKTech, Fermy drobiu Ku-
pijaj, AWRA, Agrifirm. May-
Olla, Woseba, Magia Drewna, 

Catering Wierzbno, Fabryka 
Odpoczynku, 4move, Nova 
ogrodzenia, Dombud, Auto-
błysk, Wytwórnia Wód Gazo-
wanych Jerzy, VIS hurtownia 
narzędzi.

Sponsorzy:

Wolontariusze:
Kacper Adamczak, Woj-

ciech Adamczak, Martyna 
Binek, Tomasz Błasz-

czyk, Barbara Dolata, 
Gabriela Duczmal, 
Martyna Gmerek, 

Przemysław Hęćka, 
Oliwia Idziorek, Agniesz-

ka Jędrzejak, Szymon Jędrze-
jak, Marcin Kaik, Oktawian 
Kaik, Maciej Kaźmierczak, 
Łukasz Kołodziej, Mateusz 
Koniarek, Karol Koryciak, 
Katarzyna Krenc, Jessica Maj-
chrzak, Weronika Majchrzak, 

Karolina Michalczak, Nadia 
Olszak, OSP Tarchały Wielkie, 
Krystian Owsianik, Wojciech 
Pacyna, Blanka Pawlak, Grze-
gorz Perz, Dawid Piątek, Moni-
ka Płonka, Marta Prokop, Julia 
Rogalińska, Mateusz Rogaliń-
ski, Tomasz Rogaliński, Ewa 
Rosiak, Łukasz Sobierajczyk, 
Elżbieta Tomczak, Bartosz 
Śmigiel, Julia Śmigiel, Nikola 
Śmigiel, Mariusz Wawrzyniak,  
Zuzanna Wawrzyniak, Nata-
lia Wewior, Wojciech Wewior, 
Krzysztof Wewió r.

święto SPORTUświęto SPORTU  

trójkątów o długości 1000 m dla 
roczników 2009-2011 w którym 
wzięło udział 23 dzieci. Tu zwy-
ciężył Filip Fischer, zaraz za 
nim Maksymilian Wróbel kolej-

Bieg główny na 10 km 
rozpoczął się równo o  12:00 
i  wystartowało w  nim 179 
uczestników. Na trasie były 

Odbyła się VI edycja  imprezy ,,Polska Biega w Tar-
chałach”. Tegoroczną edycję  została otworzył bur-
mistrza Gminy i Miasta Odolanów Marian Janicki.
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Miejsko-Gminne Zrzeszenie 
LZS, App Intenso A2 Projekt, 
MKTech, Fermy drobiu Ku-
pijaj, AWRA, Agrifirm. May-
Olla, Woseba, Magia Drewna, 

Kacper Adamczak, Woj-
ciech Adamczak, Martyna 

Binek, Tomasz Błasz-
czyk, Barbara Dolata, 
Gabriela Duczmal, 
Martyna Gmerek, 

Przemysław Hęćka, 
Oliwia Idziorek, Agniesz-

ka Jędrzejak, Szymon Jędrze-
jak, Marcin Kaik, Oktawian 
Kaik, Maciej Kaźmierczak, 
Łukasz Kołodziej, Mateusz 
Koniarek, Karol Koryciak, 
Katarzyna Krenc, Jessica Maj-
chrzak, Weronika Majchrzak, 
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- Weroniko, gratuluję zdo-
bycia tytułu wicemistrzyni Pol-
ski w  kickboxingu w  formule 
full-contact w  Szczecinku. Ja-
kie uczucia towarzyszyły ci po 
tej zwycięskiej walce?

- Bardzo dziękuję. Wy-
chodząc do walki półfinało-

wej, która była zarazem moją 
pierwszą walką w tym turnieju, 
odczuwałam stres. W  pierw-
szej rundzie przeciwniczka 
wywarła ogromny nacisk, 
który początkowo zapewnił 
jej przewagę punktową, lecz 
w  drugiej rundzie odegrałam 
się, odrabiając je na swoją ko-
rzyść i utrzymując ją do końca 
walki. Wychodząc do werdyk-
tu wiedziałam, że wygrałam 
dzięki możliwości zobaczenia 
punktacji. Ta wygrana wzbu-
dziła we mnie ogromną radość 
i dumę, gdyż nie była to łatwa 
przeciwniczka oraz walka. 
Miałam motywację do zdoby-
cia złotego krążka, niestety to 
mi się nie udało...

- Jak przygotowywałaś się 
do tych zawodów?

- Przygotowania przez dużą 
częstotliwość zawodów opiera-
ły się głównie na tarczowaniu 
oraz pracy w parach. Jako przy-
gotowanie traktowałam rów-
nież każde poprzednie zawody, 
na których wystąpiłam.

- Twoje inne sportowe osią-
gnięcia? Który medal ma szcze-
gólną wartość?

- Oprócz wicemistrzostwa 
Polski full-contact zdobyłam 
również: trzecie miejsce na 
Mistrzostwach Polski light-
-contact (stoczone trzy walki), 

trzecie miejsce 
M i s t r z o s t w 
Polski low-kick 
(jedna stoczona 
walka) oraz wi-
cemistrzostwo 
Polski K-1 (jedna 
stoczona wal-
ka). Wszystkie 
te medale zdo-
byłam w tym se-

zonie. Największą wartość mają 
dla mnie dwa z nich, a są to wi-
cemistrzostwo 
Polski full-
-contact oraz 
trzecie miejsce 
M i s t r z o s t w 
Polski light-
-contact, gdyż 
są to medale, 
po które się-
gałam dopiero 
gdy stoczyłam 
kilka walk. 
Przede mną 
jeszcze Mi-
strzostwa Pol-
ski kick light, 
które planowo 
mają odbyć się 
we wrześniu 
i  mam nadzie-
ję, że na tych zawodach rów-
nież wywalczę  medal.

- Dlaczego kickboxing? Cze-
go cię nauczył? Jak myślisz, to 
jest dobry sport dla dziewczyn?

- Zainteresowałam się tym ze 
względu na różnorodność w  tej 
dyscyplinie, bo możemy używać 
nie tylko pięści, ale dodatkowo 
nóg i  różnorodnych kopnięć, co 
daje duże pole do popisu. Myślę, 
że dzięki niemu nabrałam poko-
ry i samodyscypliny. Nauczyłam 
się, że żeby coś osiągnąć muszę 
się temu poświęcić i nie wystar-
czy przyjść na kilka treningów, 
a zdobędzie się medale, lecz trze-
ba trzymać regularność i oprócz 
pracy na treningu dodać pracę 
własną. Uważam, że kategory-
zowanie kickboxingu na męski 
sport jest krzywdzące dla kobiet, 

gdyż jest mnóstwo świetnych za-
wodniczek w tej dyscyplinie.

- Wróćmy do początków… 
Jak zaczęła się twoja przygo-
da z  kickboxingiem? Ktoś miał 
wpływa na tę sportową drogę?

- Już od małego lubiłam oglą-
dać różnorodne walki i intereso-
wało mnie to na tyle, ile mogły 
zainteresować sporty walki małą 
dziewczynkę. Po czasie myślę, że 
sama bym nie podjęła tej decyzji 

by zostać dłużej w klubie, ale mój 
tata mnie na to namawiał i  nie 
żałuję tej decyzji, ponieważ to, 
jakie emocje towarzyszą mi przy 
każdej walce, jest niesamowite. 
Śmiało mogę stwierdzić, że at-
mosfera na treningach również 
miała na to wpływ pomimo tego, 
że jestem klubowym rodzyn-
kiem, nie czuję się z  tym jakoś 
źle czy niekomfortowo. Profesjo-
nalne podejście trenera Tomasza 
Sroki bez którego nie byłoby me-
dali, które zdobyłam oraz mnie 
w tym miejscu, w którym się ak-
tualnie znajduję, jak i  wsparcie 
chłopaków trenujących ze mną 
w klubie, to coś, za co pragnę po-
dziękować z całego serca.

- Który sportowiec jest dla 
ciebie wzorem do naśladowa-
nia?

- Joanna Jędrzejczyk, bo to 
ambitna i  pracowita kobieta, to 
jest w  niej wręcz fascynujące. 
Ogrom pracy jaką wkłada we 
wszystkie swoje walki oraz przy-
gotowania do nich, jednocześnie 
cały czas pracując nad sobą, nie 
tylko pod względem sporto-
wym, jest godne podziwu oraz 
motywujące i pokazujące, że po-
święcenie się czemuś daje efek-
ty. Mniej znanym sportowcem, 
lecz tak samo autorytarnym jest 
dla mnie Dawid Barczak - mój 
klubowy kolega, bo widząc jak 
ogromne poświęcenie wkłada, 
by osiągnąć jak największe wyni-
ki, czuję, że mogę osiągnąć rów-
ne jemu wyniki. Niestety przez 
wypadek nie może kontynuować 
swoich startów, lecz cały czas 
motywują mnie jego osiągnięcia 
i oddanie się temu sportowi.

- Jak odpoczywasz po trenin-
gach? Jakieś plany na wakacje?

- Głównie spędzam czas z ro-
dziną i znajomymi, którzy są dla 
mnie dużym wsparciem. Bardzo 
lubię spacery z  moimi psami 

oraz jazdę na rowerze, a  także 
oglądam gale sportowe czy me-
cze żużlowe. Wakacje spędzę na 
pracy w  pobliskim sklepie, tre-
ningach jak i odpoczynku.

- Czy plany na przyszłość 
będą związane ze sportem?  Kim 
planujesz zostać?

- Jeszcze nie mam sprecy-
zowanych planów co do przy-
szłości, ale na pewno wiem, że 
miejsce na treningi na pewnie 
się w nich znajdzie. Chciałabym 
spróbować treningów partero-
wych, ale na pewno nie odpusz-
czę stójki. Jestem pewna tego, 
że będę kontynuować naukę 
w kierunku OZE, gdyż już teraz 
kształcę się na profilu technika 
urządzeń i systemów energety-
ki odnawialnej.

- Dziękuję za rozmowę i ży-
czę powodzenia.

- Również dziękuję za moż-
liwość podzielenia się z innymi 
swoją pasją.

Rozmawiała:
Katarzyna MACIEJEWICZ

  SPORT  

,,Uważam, że kategoryzowanie kickboxingu na męski sport jest krzywdzące 
dla kobiet, gdyż jest mnóstwo świetnych zawodniczek w tej dyscyplinie...”

MAM motywację
być NAJLEPSZĄ
MAM motywację
być NAJLEPSZĄ

rozmowa z  Weroniką GARBACKĄ z  Center-Team 
Odolanów, szesnastolatką z  Granowca, wicemi-
strzynią  Polski juniorek młodszych w kickboxingu  
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Data przekazania do Banku: 2021-07-19
Numer Wniosku o Dofinansowanie:01/2021/1285/PolskiLad

WNIOSEK O DOFINANSOWANIE Z PROGRAMU POLSKI ŁAD

I. Dane Wnioskodawcy
Nazwa Wnioskodawcy Gmina i Miasto Odolanów
Adres:
Ulica RYNEK
Nr budynku 11
Nr lokalu
Kod pocztowy 63-430
Miejscowość ODOLANÓW
Województwo wielkopolskie
Powiat OSTROWSKI
Gmina ODOLANÓW
REGON 250855127
NIP 6222731888

II. Dane personalne osoby upoważnionej do kontaktu
Imię Dominik
Nazwisko Sobczak
Telefon 609407918
Adres e-mail dominik.sobczak@odolanow.pl

III. Przedmiot inwestycji
Kod TERYT Wnioskodawcy 3017033
Obszar inwestycyjny Odnawialne źródła energii, Infrastruktura sportowa

Nazwa inwestycji udowa pierwszej, przyszkolnej, ogólnodostępnej krytej pływalni na
terenie Gminy i Miasta Odolanów

Opis inwestycji

udowa krytej pływalni do nauki pływania dla 1234 uczniów szkół
podstawowych z terenu Gminy Odolanów oraz mieszka ców gminy w
godzinach popołudniowych. W sali basenowej znajdzie się 4-torowa
niecka basenowa o wymiarach 850x 1667cm i głęb. od 0, 9m do 1, 5m.
Obiekt zostanie uzupełniony o część rekreacyjno – wypoczynkową
zawierającą saunarium ( 1 sauna sucha i 1 parowa oraz 2 nieckami do
masażu. Energia elektryczna zasilająca urządzenia basenu oraz
budynek szkolny pochodzić będzie z instalacji PV

Oświadczamy,że termin rozpoczęcia procedury zakupowej zostanie
uruchomiony w terminie do 6 miesięcy od daty wygenerowania
Wstępnej promesy

Tak

Przewidywany okres realizacji inwestycji Powyżej 12 miesięcy
Przewidywana wartość inwestycji (w P N 15.000.000, 00
Deklarowana kwota udziału własnego (w P N 1.500.000, 00
Procentowy udział własny Wnioskodawcyw realizacji inwestycji 10, 0 %
Kwotawnioskowanych środków (w P N 13.500.000, 00
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Kwotawnioskowanych środków (w P N 13.500.000, 00



14     OBWIESZCZENIE  

Data przekazania do Banku: 2021-07-15
Numer Wniosku o Dofinansowanie:01/2021/685/PolskiLad

WNIOSEK O DOFINANSOWANIE Z PROGRAMU POLSKI ŁAD

I. Dane Wnioskodawcy
Nazwa Wnioskodawcy Gmina i Miasto Odolanów
Adres:
Ulica RYNEK
Nr budynku 11
Nr lokalu
Kod pocztowy 63-430
Miejscowość ODOLANÓW
Województwo wielkopolskie
Powiat OSTROWSKI
Gmina ODOLANÓW
REGON 250855127
NIP 6222731888

II. Dane personalne osoby upoważnionej do kontaktu
Imię Dominik
Nazwisko Sobczak
Telefon 609407918
Adres e-mail dominik.sobczak@odolanow.pl

III. Przedmiot inwestycji
Kod TERYT Wnioskodawcy 3017033
Obszar inwestycyjny Infrastrukturawodno-kanalizacyjna, Odnawialne źródła energii

Nazwa inwestycji Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie Gminy i
Miasta Odolanów w m. Kaczory,TarchałyWielkie

Opis inwestycji

Inwestycja dot. budowy sieci kan. sanit. grawitacyjnej z PCV o dł. ok.
12,5 km, kan. tłocznej z PE ok 7,5 km, przył. kanalizacyjnych z PCV o dł.
ok. 2,5 km, ok.430 szt., przepompowni – 13 szt., przebudowę sieci
wodociąg. z azbestowo – cementowej na PCW o dł. ok. 1,7 km wraz z
przyłączami o dł. ca 0,6 km, odtworzenie nawierzchni asfaltowej dł. ok
7 km, rozbudowę oczyszcz. ściekóww Raczycach z 750 m3/d do 1500
m3/d wraz z montażem inst. PV o mocy 0,6 MW. RLM – 1421,Natura
2000, Dolina Baryczy

Oświadczamy,że termin rozpoczęcia procedury zakupowej zostanie
uruchomiony w terminie do 6 miesięcy od daty wygenerowania
Wstępnej promesy

Tak

Przewidywany okres realizacji inwestycji Powyżej 12 miesięcy
Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 42.000.000,00
Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 2.100.000,00
Procentowy udział własny Wnioskodawcyw realizacji inwestycji 5,00 %
Kwotawnioskowanych środków (w PLN) 39.900.000,00

Data przekazania do Banku: 2021-07-15
Numer Wniosku o Dofinansowanie:01/2021/685/PolskiLad

WNIOSEK O DOFINANSOWANIE Z PROGRAMU POLSKI ŁAD

I. Dane Wnioskodawcy
Nazwa Wnioskodawcy Gmina i Miasto Odolanów
Adres:
Ulica RYNEK
Nr budynku 11
Nr lokalu
Kod pocztowy 63-430
Miejscowość ODOLANÓW
Województwo wielkopolskie
Powiat OSTROWSKI
Gmina ODOLANÓW
REGON 250855127
NIP 6222731888

II. Dane personalne osoby upoważnionej do kontaktu
Imię Dominik
Nazwisko Sobczak
Telefon 609407918
Adres e-mail dominik.sobczak@odolanow.pl

III. Przedmiot inwestycji
Kod TERYT Wnioskodawcy 3017033
Obszar inwestycyjny Infrastrukturawodno-kanalizacyjna, Odnawialne źródła energii

Nazwa inwestycji Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej na terenie Gminy i
Miasta Odolanów w m. Kaczory,TarchałyWielkie

Opis inwestycji

Inwestycja dot. budowy sieci kan. sanit. grawitacyjnej z PCV o dł. ok.
12,5 km, kan. tłocznej z PE ok 7,5 km, przył. kanalizacyjnych z PCV o dł.
ok. 2,5 km, ok.430 szt., przepompowni – 13 szt., przebudowę sieci
wodociąg. z azbestowo – cementowej na PCW o dł. ok. 1,7 km wraz z
przyłączami o dł. ca 0,6 km, odtworzenie nawierzchni asfaltowej dł. ok
7 km, rozbudowę oczyszcz. ściekóww Raczycach z 750 m3/d do 1500
m3/d wraz z montażem inst. PV o mocy 0,6 MW. RLM – 1421,Natura
2000, Dolina Baryczy

Oświadczamy,że termin rozpoczęcia procedury zakupowej zostanie
uruchomiony w terminie do 6 miesięcy od daty wygenerowania
Wstępnej promesy

Tak

Przewidywany okres realizacji inwestycji Powyżej 12 miesięcy
Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 42.000.000,00
Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 2.100.000,00
Procentowy udział własny Wnioskodawcyw realizacji inwestycji 5,00 %
Kwotawnioskowanych środków (w PLN) 39.900.000,00



15    OBWIESZCZENIE  

Data przekazania do Banku: 2021-07-22
Numer Wniosku o Dofinansowanie:01/2021/3967/PolskiLad

WNIOSEK O DOFINANSOWANIE Z PROGRAMU POLSKI ŁAD

I. Dane Wnioskodawcy
Nazwa Wnioskodawcy Gmina i Miasto Odolanów
Adres:
Ulica RYNEK
Nr budynku 11
Nr lokalu
Kod pocztowy 63-430
Miejscowość ODOLANÓW
Województwo wielkopolskie
Powiat OSTROWSKI
Gmina ODOLANÓW
REGON 250855127
NIP 6222731888

II. Dane personalne osoby upoważnionej do kontaktu
Imię Dominik
Nazwisko Sobczak
Telefon 609407918
Adres e-mail dominik.sobczak@odolanow.pl

III. Przedmiot inwestycji
Kod TERYT Wnioskodawcy 3017033
Obszar inwestycyjny Efektywność energetyczna, Rewitalizacja obszarów miejskich

Nazwa inwestycji
Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania
pomieszczeń poddasza zdegradowanego, zabytkowego budynku XIX w.
Ratusza w Odolanowie

Opis inwestycji

Budynek 4 kondyg. o pow. użytk. 943,82 m2, zakres: docieplenie od
wewn. i od zewn., przebud. komunikacji, remont pomieszczeń,wym.
stolarki okien. i drzw., wzmocnienie konstrukcji stropów,wykonanie
podłóg, adaptacja poddasza na cele społeczne, zagospodarowanie
dziedzińca, budowa łącznika, budowa windy dla niepełnosprawnych,
remont dachu oficyny, budowa instalacji wodociąg., kan. sanit. i
deszczowej, c.w.u., c.o., went. mechanicznej, hydrantowej,
odgromowej, elektrycznej, niskoprądowej, ppoż.

Oświadczamy,że termin rozpoczęcia procedury zakupowej zostanie
uruchomiony w terminie do 6 miesięcy od daty wygenerowania
Wstępnej promesy

Tak

Przewidywany okres realizacji inwestycji Powyżej 12 miesięcy
Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 6.500.000,00
Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 2.800.000,00
Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 43,08 %
Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 3.700.000,00

Data przekazania do Banku: 2021-07-22
Numer Wniosku o Dofinansowanie:01/2021/3967/PolskiLad

WNIOSEK O DOFINANSOWANIE Z PROGRAMU POLSKI ŁAD

I. Dane Wnioskodawcy
Nazwa Wnioskodawcy Gmina i Miasto Odolanów
Adres:
Ulica RYNEK
Nr budynku 11
Nr lokalu
Kod pocztowy 63-430
Miejscowość ODOLANÓW
Województwo wielkopolskie
Powiat OSTROWSKI
Gmina ODOLANÓW
REGON 250855127
NIP 6222731888

II. Dane personalne osoby upoważnionej do kontaktu
Imię Dominik
Nazwisko Sobczak
Telefon 609407918
Adres e-mail dominik.sobczak@odolanow.pl

III. Przedmiot inwestycji
Kod TERYT Wnioskodawcy 3017033
Obszar inwestycyjny Efektywność energetyczna, Rewitalizacja obszarów miejskich

Nazwa inwestycji
Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania
pomieszczeń poddasza zdegradowanego, zabytkowego budynku XIX w.
Ratusza w Odolanowie

Opis inwestycji

Budynek 4 kondyg. o pow. użytk. 943,82 m2, zakres: docieplenie od
wewn. i od zewn., przebud. komunikacji, remont pomieszczeń,wym.
stolarki okien. i drzw., wzmocnienie konstrukcji stropów,wykonanie
podłóg, adaptacja poddasza na cele społeczne, zagospodarowanie
dziedzińca, budowa łącznika, budowa windy dla niepełnosprawnych,
remont dachu oficyny, budowa instalacji wodociąg., kan. sanit. i
deszczowej, c.w.u., c.o., went. mechanicznej, hydrantowej,
odgromowej, elektrycznej, niskoprądowej, ppoż.

Oświadczamy,że termin rozpoczęcia procedury zakupowej zostanie
uruchomiony w terminie do 6 miesięcy od daty wygenerowania
Wstępnej promesy

Tak

Przewidywany okres realizacji inwestycji Powyżej 12 miesięcy
Przewidywana wartość inwestycji (w PLN) 6.500.000,00
Deklarowana kwota udziału własnego (w PLN) 2.800.000,00
Procentowy udział własny Wnioskodawcy w realizacji inwestycji 43,08 %
Kwota wnioskowanych środków (w PLN) 3.700.000,00



Uczestnikami projektu były 
osoby z  niepełnosprawnością 
ze Środowiskowego Domu 
Samopomocy w  Odolanowie 
oraz osoby w  podeszłym wie-
ku z  tamtejszego Domu Po-
mocy Społecznej oraz seniorzy 
z Dziennego Domu Senior+ . 

W  pierwszym dniu zor-
ganizowane zostały zawody 
wędkarskie, które odbyły się na 
zbiorniku wodnym Glinianki 
w  Odolanowie. Wzięło w  nich 
udział 17 dwuosobowych zespo-
łów wspieranych przez węd-
karzy z  odolanowskiego Koła 
Wędkarskiego, którzy aktyw-
nie włączyli się w  przygotowa-
nie i realizację zawodów.

Po zakończeniu odbyło 
się oficjalne ważenie, liczenie 

i  mierzenie złowionych ryb. 
Było uch aż 207 o  wadze po-
nad 14 kg. Dodatkowo w  tego-
rocznej edycji, dla pozostałych 
uczestników projektu, przy-
gotowany został Konkurs Pla-
styczny połączony ze wspólny-
mi działaniami artystycznymi 
(warsztatowymi). Realizowany 

był on na terenach zielonych 
GMCP w Odolanowie.

W  drugim dniu projektu, 
w  ogrodzie odolanowskiego 
Centrum, odbyło się Spotka-
nie Integracyjne, składające się 
z dwóch części. Pierwsza część 
sportowo – rekreacyjna, pod-
czas której przeprowadzono 
konkurencje rzutów do kosza, 

rzutów ringo, przeciągania liny 
oraz przygotowano wspólne 
zabawy z  chustą.  W  drugiej 
części podsumowano cały pro-
jekt. Spotkanie swoją obecno-
ścią zaszczycili przedstawiciele 
lokalnych władz: Jan Prokop, 
zastępca burmistrza Gminy 
i Miasta Odolanów oraz Krysty-
na Wiertelak, sekretarz urzędu.

Uczestnicy Zawodów 
Wędkarskich nagrodzeni 
zostali dyplomami i  statu-
etkami za zajęcie miejsc od  
I – III oraz wyróżnieniami za 
złowienie największej ryby 
i  największej ilości ryb. Koło 
Wędkarskie w  Odolanowie 
przekazało również puchar 
za największą wytrwałość. 
Pozostali uczestnicy otrzy-
mali dyplomy za udział. Dla 

wędkarzy zaangażowanych 
w realizację zawodów oraz dla 
członków komisji sędziow-
skiej przygotowano specjalne 
podziękowania. Nagrodzeni 
zostali także uczestnicy Kon-
kursu Plastycznego otrzymu-
jąc wyróżnienia, a  pozostali 
uczestnicy działań artystycz-
nych dyplomy za udział. Dla 
wszystkich przybyłych na 
spotkanie podsumowujące 
przygotowano wspólną kawę, 
herbatę i słodki poczęstunek.

Celami głównymi projek-
tu było propagowanie sportu, 
promowanie aktywnego wypo-
czynku, jak również integracja 
w  środowisku osób niepełno-
sprawnych i osób w podeszłym 
wieku, seniorów.  (zaw)

207 ryb(ek) dało 14 kg

B a r d z o  u d a n e „ S p o t k a n i e  z  W ę d k ą ”  i   K o n k u r s  P l a s t y c z n y

Za nami kolejne ,,Spotkanie z Wędką”. Pomysłodawcą i realizatorem zadania było Stowarzy-
szenie na Rzecz Rozwoju i Promocji Centrum w Odolanowie funkcjonujące przy odolanowskim 
Gminno – Miejskim Centrum Pomocy. Projekt współfinansowany był ze środków otrzymanych od 
Stowarzyszenia Fundusz Grantowy Dobrego Sąsiedztwa dla Ostrowa Wielkopolskiego.




